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BOSNA I HERCEGOVINA
FEDERACIJA BOSNE I HERCEGOVINE
PARLAMENT FEDERACIJE BIH
PREDSTAVNIErc OOU
n/r gdin Dra an Miokovi6, predsjedavaju6i osl,t o2- rcS l&t

rlana rytc iku a , poslanik

VLADA FEDERAC]JE BOSNE I HERCEGOVINE
n/r gila Edita Kalajdii6, sekretar

PREDMET: Odgovor na zastupnidka pitanja, dostavlja se -
Veza: Akt predsjedavajuCeg Predstavnidkog doma Parlamenta Federacije Bosne i

Hercegovine, brg: O511-02-235/25 od 28.O4.2O25.godine i akt sekretara Vlade
Federacije Bosne i Hercegovine, broj: 03-04-262-312025 od 30.04.2025.godine

PoStovani,
Aktima broj i datum veze, izmedu ostalih, Federalnom ministarstvu rada i socijalne
politike dostavljena su zastupnidka pitanja koja je postavila Marijana Hrvi6 - Sikuljak,
poslanik u Predstavni6kom domu Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine, a koja
glase:

" 1 . Ko je i na osnovu kojih analiza procijenio da je poveCanje minimalne plate od
30. decembra 2024. godine mogu6e implementirati ve6 1 . januara 2025, bez
tranzicionog perioda? Da li je uratlena simulacija uticaja na sektore, posebno
mikro i mala preduzeca, te na zaposlenost?

2. Zailo fiskalno rasteredenje, kroz smanjenje doprinosa, nije provedeno kao
prethodni korak, dime bi se stuorio prostor na rast plata bez ioka na trii5te
rada? Ako je bilo planirano naknadno, Sta je bio razlog da se istog dana ne
najavi i javnost upozna sa planovima Vlade FBiH.

3. Kako obja5njavate da je naplata doprinosa porasla na gotovo 12%, dok su
prihodi od poreza na potroSnju, koji reflektuju stvarni Zivotni standard gradana,
porasli manje od 5% na nivou cijele driave? Da li to znadi da mjera nije
povecala kupovnu mo6, ve6 samo formalno povecala fiskalni teret?

4. Da li je neko iz Vlade analizirao pona5anje poslodavaca kao racionalnih aktera
u uslovima neizvjesnosti? Znamo da u uslovima iznenadnih promjena akteri
6esto reaguju defanzivno, zaSto nije bilo poku5aja da se ta reakcija ublaZi
barem kroz komunikaciju, ako ne kroz mjere?
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5. Koje su konkretne mjere podrSke preduze6ima bile dostupne u trenutku
implementacije pove6anja minimalne plate, a koje su uvedene kasnije? Da li
postoji evidencija Koliko je preduze6a koristilo te mjere i zaito mnogi nisu ni
znali da ih mogu koristiti?

6. ZaSto Parlament FB|H nije bio prethodno informisan o punom paketu fiskalnih
implikacija prije donoSenja mjera koje su izazvale sistemski poremecaj? Da li
6e ubudu6e biti uvedena obaveza da sve mjere koje imaju sna2an uticaj na
trZi5te rada protlu javne konsultacije?
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7. Kakav je plan Vlade da obnovi izgubljena radna mjesta i da povrati povjerenje
medu poslodavcima i investitorima, posebno u sektorima koji su najvi5e
pogodeni? MoZe li se odekivati reformski paket koji ukljuduje i stimulacije, a ne
samo obaveze?"

S tim u vezi, sa aspekta nadleZnosti Federalnog ministarstva rada isocijalne
politike, informiramo Vas da ne mo2emo dati odgovore na navedena pitanja, obzirom
da ista nisu u nadle2nosti Ministarstva. Takotler, informiramo da su sva navedena
pitanja iz nadleZnosti Vlade Federacije Bosne i Hercegovine koja ima sve relevantne
odgovore.
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BOSNA IHERCEGOVINA
FEDERACIJA BOSNE I HERCEGOVINE
PARLAi'ENT FEDERACIJE BIH
PREDSTAVNIEXI OOU
n/r gdin Dragan Miokovj6, predsjedavaju6i
n/r gda lllarijana Hrvi6-Sikuljak, poslanik

VLADA FEDERACIJE BOSNE I HERCEGOVINE
n/r gtla Edita Kalajdii6, sekretar

PREDMET: Odgovor na zastupnidka pitanja, dostavlja se -
Veza: Akt predsjedavaju6eg Predstavnidkog doma Parlamenta Federacije Bosne i
Hercegovine, brq: O5l1-Q2-235l25 od 28.04.2O25.godine i akt sekretara Vlade
Federacije Bosne i Hercegovine, broj: 03-04-262-312025 od 30.O4.2025.godine

" 1 . Ko je i na osnovu kojih analiza procijenio da je pove6anje minimalne plate od
30. decembra 2024. godine mogu6e implementirati ve6 1 . januara 2025, bez
tranzicionog perioda? Da li je uradena simulacija uticaja na sektore, posebno
mikro i mala preduze6a, te na zaposlenost?

2. Za5to fiskalno rasterecenje, kroz smanjenje doprinosa, nije provedeno kao
prethodni korak, dime bi se stvorio prostor na rast plata bez Soka na trii5te
rada? Ako je bilo planirano naknadno, Sta je bio razlog da se istog dana ne
najavi i javnost upozna sa planovima Vlade FB|H.

4. Da li je neko iz Vlade analizirao pona5anje poslodavaca kao racionalnih aktera
u uslovima neizvjesnosti? Znamo da u uslovima iznenadnih promjena akteri
desto reaguju defanzivno, za5to nije bilo poku5aja da se ta reakcija ubla2i
barem kroz komunikaciju, ako ne kroz mjere?

Po5tovani,
Aktima broj i datum veze, izmedu ostalih, Federalnom ministarstvu rada i socijalne
politike dostavljgna su zastupniEka pitanja koja je postavila Marijana Hrvi6 - Sikuljak,
poslanik u Predstavni6kom domu Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine, a koja
glase:
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3. Kako obja5njavate da je naplata doprinosa porasla na gotovo 12o/o, dok su
prihodi od poteza na potroSnju, koji reflektuju stvarni Zivotni standard gradana,
porasli manje od 5o/o na nivou cijele diave? Da li to znaai da mjera nije
pove6ala kupovnu mo6, ve6 samo formalno povedala fiskalni teret?
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5. Koje su konkretne mjere podr5ke preduzedima bile dostupne u trenutku
implementacije povecanja minimalne plate, a koje su uvedene kasnije? Da li
postoji evidencija Koliko je preduzeca koristilo te mjere i za5to mnogi nisu ni
znali da ih mogu koristiti?

6. ZaSto Parlament FBiH nije bio prethodno informisan o punom paketu fiskalnih
implikacija prije dono5enja mjera koje su izazvale sistemski poremecaj? Da li
6e ubuduce biti uvedena obaveza da sve mjere koje imaju sna2an uticaj na
trii5te rada produ javne konsultacije?

7. Kakav je plan Vlade da obnovi izgubljena radna mjesta i da povrati povjerenje
medu poslodavcima i investitorima, posebno u sektorima koji su najvise
pogoareni? MoZe li se odekivati reformski paket koji ukljuiuje i stimulacije, a ne
samo obaveze?"

S tim u vezi, sa aspekta nadleZnosti Federalnog ministarstva rada i socijalne
politike, informiramo Vas da ne mozemo dati odgovore na navedena pitanja, obzirom
da ista nisu u nadleznosti Ministarsfua. Takoder, informiramo da su sva navedena
pitanja iz nadle2nosti Vlade Federacije Bosne i Hercegovine koja ima sve relevantne
odgovore.
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